
 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde på Tranbjergskolen 
 Tirsdag 3. oktober 2023  

Skolebestyrelsen kl. 17.00 - 19.30 
Referent: Simon Fenger 

22-23 
Møde nr. 10 

 
Referat 

 Mødet afholdes i kantinen i udskolingsafdelingen. 
 
Afbud/fraværende: Mette Noe, Christian, Lisa 
 
  

Forældrevalgte i skolebestyrelsen: Heidi Andreasen, Mette Noe-
Nygaard Rasmussen, Christian Fredsbo, Lisa Overgaard Ibsen, Kim 
Mikkelsen, Jesper Eriksen, Anne Sofie Kvisgaard Kristensen 
Suppleanter: Tanja Elkjær Kristiansen, Jonas Kalsgaard Lynggaard. 
 

Medarbejdere: Martin Østersø, Line Nielsen 

Elever: Forperson: Lærke 8.y Næstforperson: Johanna Uhrig 7.x. 

 

 

Ledelse: Simon Fenger, Birgitte Agersnap 

1. Godkendelse af 
dagsorden 

 17:00 – 17.05  
(Heidi)  
 
Pkt 10 udskydes til næste gang. 
 

2. Kirketorvet åbner 07:50 Dørene på Kirketorvet åbner kl. 07:50, når der er tilsyn med 
eleverne.  
Morgenåbning i SFO er fra kl. 6.30. 
 
Formål: Drøftelse af skolens åbningstid 

17:05 – 17.15 
Birgitte 
 
Vi står ofte i nogle situationer på Kirketorvet med forældre der 
virker utilfredse over at eleverne ikke kan komme ind tidligere end 
de kan nu. 
 
Årsagen til at det ikke kan komme ind før kl 7.50 er at der ikke er 
tilsyn på skolen før kl 7.50 
 
Heidi fortæller at dette har været et punkt der har været oppe at 
vende før. Det har ikke tidligere været hensigtsmæssigt at man har 
kunnet aflevere sine børn før der har været tilsyn på. 
 
Line: Det fylder rigtigt meget for medarbejderne at blive mødt med 
det pres fra nogle forældre om morgenen. 



 
Jonas: Måske der er behov for mere oplysning til forældrene. 
 
Kunne det være en ide med en indgang som kun medarbejderne 
benytter? 
 
Det er også en pointe at det er en udfordring at der er åbent i den 
anden ende nede ved SFO’en, fordi der så er nogen der går ud i 
den store skolegård og derved kan åbne op for de øvrige forældre.  
 
Skolebestyrelsen udtrykker en klar opfordring til at der fortsat ikke 
skal være adgang til skolen før kl 7.50. 
 
Tanja – forældrerådene kan evt overveje om de selv vil føre tilsyn i 
klasserne om morgenen.  
 
 

3. Chromebooks Fordeling af Chromebooks til elever og klasser, reparation og 
indkøb. 
 
Formål: Orientering 

17:15-17:30 
Simon/Birgitte 
 
Økonomisk overblik – udgifter til CB, 
Betalt i  
august = kr. 44.770,  
juli = kr. 214,  
Juni = kr. 11.494,  
Maj = kr. 27.837,  
April = kr. 6.567,  
Marts = kr. 31.839,  
Februar = kr. 20.616,  
Januar = kr. 11.053.  
Samlet for 8 måneder = kr. 154.390. 

 
Vi har chromebooks i alle klasser fra 2.-9. klasse og i 
modtagerklasser. 
 
Status er at vi aktuelt har en del chromebooks til reparation, og 
derfor er vi lidt forsinkede med at udlevere til 2.årgang. 
 



Byrådet har i sidste uge besluttet at der efter sommerferien kun 
købes nye chromebooks til 5.-9. årgang. Vi skal derfor beslutte på 
skolen hvad vi vil gøre ifht årgangene under 5. 
 
I den forbindelse er der generelt set en dimension i 
samtidsdebatten som omhandler færre skærme.  
 
Der er perspektiver både for og imod skærme i skolen og i 
særdeleshed på de yngre årgange. 
 
Johanna og Lærke tænker at man godt kan komme til at savne de 
fysiske bøger til tider når man er meget på chromebook’en. Dertil 
tænker de at 2.klasse er meget tidligt at få sin egen chromebook.  
 
Line pointerer at vores chromebooks hjælper også hjælper med 
LST-værktøjer. 
 
Perspektiver i snakken er økonomi, pædagogisk/læringsmæssig 
brug af skærmene, forskning på området, stemningen/udviklingen. 
 
Vi afventer aktuelt at der kommer retningslinjer/anbefalinger ud 
fra børn og unge. 
 

4. Start på gennemgang af 
principper 

Principper for holddannelse 
 
Bilag: Princip med opdateringer 
 
Formål: Opdatering af princip 

17:30-17:50  
Simon  
Simon fremlægger ændringer og opdateringer i princippet. 
Ændringerne er gennemgået på tidligere møde og er fremsendt til 
gennemsyn som bilag til mødet. 
Princippet godkendes med de angivne ændringer. 

5. Vi spiser sammen  17:50-18:05 

6. Gennemgang af 
principper, fortsat 

Principper for skoledagens organisering og fagfordeling 
 
Bilag: Princip med opdateringer  
 
Formål: Opdatering af princip 

18:05 – 18.20 
Simon 
Simon gennemgår princippet og fremhæver de områder, som skal 
opdateres og ændres. 
 
Yderligere forslag til ændringer laves af Formandskabet og Birgitte 
og fremsendes som bilag til bestyrelsen efterfølgende. 
 



 
 

7. Status og Økonomi 
 

Status økonomi: Halvårsregnskab 2023 
 
Bilag: Forventet regnskab 
 
Fra Skolebestyrelsens Håndbog side 52: 
”Skolebestyrelsens arbejde består af to dele: At påvirke 
kommunalbestyrelsen til at tildele skolen tilstrækkeligt med 
økonomiske midler, og at godkende fordelingen af de 
økonomiske midler via skolens budget”. 
 
Fra Skolebestyrelsens Håndbog side 53: 
”Skolebestyrelsen skal ikke godkende regnskabet, men da 
skolebestyrelsen har pligt til at føre tilsyn med skolens 
virksomhed, vil det være naturligt at følge op på budgettet, 
gerne en gang i kvartalet”. 
 
Formål: Orientering og opklarende spørgsmål 

18:20 – 18:35 
Birgitte 
 
Vi har fortsat balance i vores økonomi som forventet.  
 
Ting der udfordrer økonomien aktuelt er fuldtidssygemeldinger 
hos medarbejderne.  
 
Ejendomsmæssigt er vi stillet i udsigt at udgiften til skolens 
ejendomme fremadrettet løftes væk fra skolen.  
 
d.1.12. kommer der en udmelding på hvad der skal ske på det 
administrative område.  

8. Status Elevtal Skolens elevtal gøres op den 5.9. hvert år, og den 
økonomiske tildeling lægges ud efter elevtallet. 
 
Bilag: Elevtal 5.9.23 
 
Formål: Orientering om elevtal 05.09.23 

18:35-18:45 
Birgitte 
 
Bilaget er sendt ud.  
 
Vi oplever i øjeblikket en større søgning til Tranbjergskolen, og der 
er færre der søger væk.  
 
Der er en ændring på nuværende 7. årgang, hvor den nye 
budgetmodel giver en lavere tildeling end inden sommerferien.  
 

9. Evaluering af 
forældremøderne 

Forældremøder afholdes med fælles opstart og fordeling i 
klasserne derefter. 
 
I undersøgelsen ”Tilknytning til Tranbjergskolen” blev det 
efterspurgt, at Tranbjergskolen er tydelig på retning og 
værdier. Ledelsen vil gerne benytte forældremøderne til at 
sige noget om skolens vision og retning samt vigtige 
områder for årgangene, og vil som udgangspunkt gerne 

18:45-19:00 
Birgitte 
 
Tak til skolebestyrelsen for massiv deltagelse i forældremøderne.  
 
Det har en stor betydning ifht at binde skolen sammen.  
 
Tilbagemeldinger fra forældrerepræsentanterne. 



bevare formen, men vi er samtidig opmærksomme på, at 
nogen måske hører det samme flere gange, når de har børn i 
flere klasser. 
 
Formål: feedback på formen på forældremøderne 

Det er svært at samle energi om at høre meget om planer og 
indsatser i 9.klasserne. 
 
God form der er på møderne mht at ledelse deltager.  
Kunne man tænke i mere forældreinddragelse på møderne.  
Der var mange møder hvor der var en oplevelse af at der var rigtigt 
mange informationer.  
 
 

10. Evaluering af valgfag på 9 
årgang 

Valgfag på 9 årgang skoleåret 23-24 
 
Formål: Orientering og opklarende spørgsmål  

19:00-19:10 
Skal på næste gang 
 

11. Nyt fra 
Formand 

Øvrige medlemmer  

Medarbejdere 

Ledelsen 

Nyt fra:  
 
Bilag til orientering: Samling af ejendomsområdet. 

 
 
 
Formål: Orientering og inddragelse. 

19.10-19.25 
 
Martin informerer om projekt med at iscenesætte 
erhvervsuddannelserne i højere grad.  
 
Nyt fra elevrådet – der er gang i nogle arbejdsgrupper omkring de 
fælles dage der er på skolen, derudover er der en arbejdsgruppe 
vedr kantinen og toiletter.  
Der var stor ros til elevrådet fra elevrådslæreren.  
De store elevrødder har været med på et elevrådsmøde for de små 
elevrødder.  
 
Sæt et nyt kryds i kalenderen den 20. november. Af hensyn til 
kalenderarbejdet for nogle deltagere, er datoen rykket til én dag 
tidligere end originalt.   
Den dag er der dialog- og temamøde for blandt andre bestyrelser i 
både dagtilbud, skoler og Ung i Aarhus med børn og unges trivsel 
på dagsordenen. 
Mødet afholdes på Rådhuset fra kl. 17.00 til 21.00. 
Mere information om program, tilmelding og endelig deltagerkreds 
følger. 
Der er ansat nye chefer i børn og unge. På vores område er det 
Rasmus Graff. Han kommer med erfaring fra et job som 
dagtilbudschef i Haderslev.  
 
Medarbejdernes dag d.5. Oktober. Bestyrelsen laver en indsats.  



 
 

12. Næste møde 15. 

november 

Kl. 17.00 – 18.00 (18-19:30 med SFO-forældreråd) 
Eventuelle punkter: 

- Hvordan går det med projekt Frivillige i folkeskolen 
(ved Gitte) 

- Evaluering af lejrskole, skal det fortsat kun være på 
6. årgang. (eller bør det være på en anden årgang 
nu, når 5 årgang flytter til Grønlykke)  

- Samarbejde med SFO-forældrerådet. 
 

19.25 – 19.30 
 

 Tak for mødet  

 

 

 


